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PROCES-VERBAL 

 
Încheiat în cadrul ședinței extraordinare a Consiliului Local 

Gheorgheni, convocat de îndată, din data de 05 septembrie 2023 
 

 

Ședința extraordinară, convocată de îndată, a Consiliului Local al 
Municipiului Gheorgheni a fost convocată pentru data de 05 septembrie 2023, 

ora 10:00, conform dispoziției Primarului Municipiului Gheorgheni nr. 

758/2023. 

Proiectul ordinii de zi a ședinței a fost adus la cunoștința publică prin 

afișare la sediul și pe site-ul oficial al Municipiului Gheorgheni, respectiv a fost 

comunicat consilierilor locali și Prefectului Județului Harghita.  

Ședința a fost organizată în mod hibrid, cu participarea fizică și în sistem 

online consilierilor, prin videoconferință Zoom.  

Înainte de începerea ședinței D.l consilier Eros Levente înmânează 

secretarului general un Amendament de fond, care conține trei puncte: 

 „1. Abrogarea diminuării bugetului la capitolul 70.02 Locuințe, servicii 

și dezvoltare publică / Titlul 71, C, 3. Reabilitare, modernizare infrastructurii 
în cartierul Florilor – SF cu elemente DALI + DTAC; 6. Realizarea Planului 
Urbanistic Zonal – cartierul Florilor, faza II în municipiul Gheorgheni; 7. 

Realizarea Planului Urbanistic Zonal – Cartierul Bucin în Municipiul 

Gheorgheni; 8. Extindere și modernizare rețea de alimentare cu apă potabilă 
în Municipiul Gheorgheni – verificare PT – cu suma de – 75,00 mii lei.  

 2. Abrogarea diminuării bugetului la capitolul 84.02 Protecția mediului 

/ Titlul 71.01.01, A, 1. Reabilitarea și modernizarea străzilor Dózsa György, 

Belchiei și Pescarilor în Municipiul Gheorgheni – cu suma de – 300,00 mii lei. 

 3. Abrogarea diminuării bugetului la capitolul 74.02 Protecția mediului 

C, 1. Actualizarea și completarea studiului de fezabilitate pentru extinderea 

stației de epurare Joseni – faza II, 2. Extindere și modernizare rețea de 
canalizare menajeră în Municipiul Gheorgheni – verificare PT – cu suma de -

63 mii de lei.  
 

Ședința se deschide la ora 10:00 de către dna. cons. Barabás Orsolya, 

președintele ședinței.  
Dl. secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel informează plenul cu 

privire la prezența: din totalul de 17 consilieri sunt prezenți 13 consilieri, 
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ședința este legal constituită. Au fost prezenți: dl. cons. Antal Szabolcs, 

doamna cons. Barabás Orsolya, dl. cons. Csergő Ottó, dl. cons. Benedek 
Csaba, dl. cons. Erős Levente, dl. cons. Kulcsár László,  dl. cons. Kolcsár Béla, 
dl. cons. Máyer Róbert, în mod online: dl. cons. Bajkó László, dl. cons. Csavar 

Gábor, dl. viceprimar Len Emil-Balázs, dl. cons. Vadász-Szatmári István și dl. 
cons. Tusa Szilárd-Lajos.  
 

Punctul de pe ordinea de zi pentru aprobare și dezbatere este 
următoarea:  

 
1. Proiect de hotărâre privind modificarea bugetului de venituri şi 

cheltuieli al Municipiului Gheorgheni, pe anul 2023, 
 

 
Se propune la vot ordinea de zi, care se votează cu 10 voturi în unanimitate, 

din care on-line Csavar Gabor și Len Emil-Balazs.  
 

Se trece la punctul 1. de pe ordinea de zi: 
 

1. Proiect de hotărâre privind modificarea bugetului de venituri şi cheltuieli 
al Municipiului Gheorgheni, pe anul 2023 

 

Dl. primar Csergő Tibor-András, inițiatorul proiectului arată că proiectul a fost 

prezentat pe larg în ședința anterioară reiterează în esență  detaliile proiectului 

de hotărâre și subliniază că  lucrările pentru dezvoltarea SACET trebuie 

continuate și achitate, cele aferente drumului de trafic greu nu se avansează, 

nu necesită menținerea alocării sumelor. Nu există apeluri pentru 

modernizarea stației de epurare, motiv pentru care nu se impune menținerea 

sumelor în acest sens. 

Pune accent detaliat pe importanța acceptării acestui buget modificat pentru 

acoperirea contribuției proprie a diverselor proiecte în curs de execuție, nu 
poate propune adoptarea amendamentului întrucât periclitează proiecte mult 

mai importante, solicită respingerea. 
 

Dl. cons. Erős Levente susține amendamentul, arată că acele trei proiecte, de 

unde conform proiectului de hotărâre / se dorește scoaterea anumitor sume, 

din privința consilierilor au maximă prioritate având în vedere necesitățile 

cetățenilor. D.l primar să intervină pentru urgentarea lucrărilor in străzile 
pentru care se deviază traficul greu, sa fie intabulată cele două cartiere, iar 

planurile pentru dezvoltarea stației de epurare să fie pregătite. 
 

D.l Primar: Amendamentul impune doar să nu fie diminuate partea de 

cheltuieli dar nu spune nimic despre partea ce s-a finanțat prin realocări. Din 
acest punct de vedere nu poate fi realizat tehnic, nu poate fi dus la îndeplinire. 

 

Dl. cons. Erős Levente cere cuvânt, apreciază că este o problemă tehnică, și 
propune acceptarea amendamentului . 
 



Dl. viceprimar Len Emil-Balázs primește cuvântul –prin mijloc electronic - cere 

consilierilor acceptarea bugetului modificat. Motivează că necesită și 
rezolvarea stringentă a problemei adăpostului de animale, are în derulare 

controlul poliției animalelor și trebuie alocați banii. Susține adoptarea 
proiectului. 

 
D.l consilier Bajko Laszlo prin mijloc electronic apreciază oportunitatea 
amendamentului. 

 
Dl. primar Csergő Tibor-András: nu se ia banii de la drumuri. Cere 
consilierilor, să nu accepte acest amendament, întrucât bugetul modificat 

trebuie acceptat încă pe parcursul zilei de azi, în favoarea plății contribuțiilor 
proprii, sumele trebuie mutate acolo, unde este nevoie, altfel stau pe cont 

degeaba. Explică,că asta nu înseamnă, că lucrările în execuție a proiectelor, 

de unde se scot banii se vor bloca, sunt suficienți bani pentru continuarea 

lucrărilorilor respective, problema este, că nu se lucrează, și că banii stau 
degeaba, în loc să se folosească.  
 

Dl. consilier Erős Levente își susține amendamentul. . Reiterează ca primarul 

să depună toate diligențele pentru finalizarea străzilor Belchiei – Pescarilor. 
 
 

Dl. consilier Kolcsár Béla propune o perioadă de răgaz de o lună de  zile, și 
propune, dacă nici după această lună nu se lucrează la proiectele respective, 
atunci consilierii să voteze pentru modificarea bugetului.  
 

Dl. consilier Erős Levente apreciază acceptabilă și această prorogare. 
 
Secretarul general: în eventualitatea admiterii amendamentului se impune 

restituirea proiectului pentru reexaminare. 
 

dl. Primar: dacă nu vom avea buget se periclitează însuși funcționarea. Există 

fonduri la capitolul străzi, se poate lucra și vor fi plătite. Avem de plătit mult 

mai importante facturi. Se poate bloca extindere SACET. Banii de la guvern in 

acest sens nu pot fi accesate decât după achitarea contribuției proprie. 
 

D.l consilier Kulcsar Laszlo: - se poate ajunge la varianta să rămână și capra 

și varza? 
 
D.l Primar: nu există o altă variantă viabilă, nici resurse umane. 
 

Dl. cons. Antal Szabolcs propune să se voteze pentru sau împotriva 
amendamentului. 

 

Dna. președinte Barabás Orsolya – dispune o pauză de 5 minute 
 

După pauză Dna. președinte Barabás Orsolya acordă cuvânt lui Eros Levente:  

 



Dl. consilier Erős Levente : solicită susținerea colegilor, urmând ca proiectul 

să fie retrimis pentru reexaminare.  
 
D.l Primar: dacă azi nu se adoptă nu vom avea in luna asta buget. 

Răspunderea eset mare, nu poate fi batjocorită munca de specialitate de o 

lună. Acest material a fost comunicat de o săptămână și nu s-a depus vreun 
amendament pentru modificare, doar acum, în ultima clipă. Nu pot fi 

asigurate corecțiile în câteva zile.  
 
Consilierul local Benedek Csaba – problemele nu erau atât de recente, suntem 

presați mai mereu pentru a lua decizii. 

 

Dl. consilier Erős Levente – invocă lipsa de discuții preliminare și apreciază că 
întro oră se poate modifica în sensul dorit de Consiliu. 
 

d.l Primar: consilierul Eros Levente nu spune adevărul, mai mult nici nu m-a 

invitat pentru ședința in comisii  și nu pot accepta faptul că nu sunt dispus la 

conlucrare. Dl Consilier a fost prezent și la întocmirea bugetului și are 

cunoștințe de specialitate. 

 

 Președintele supune la vot amendamentul de fond a domnului consilier Erős 
Levente.  
 

Amendamentul se votează cu pentru 8 voturi a celor prezenți, + on-line Tusa 

Szilard, în total 9 pentru, 2 abținere domnul viceprimar Len Emil-Balázs, și a 
domnului consilier Vadász-Szatmári István  
 

Domnul secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel propune să fie supus 
la vot trimiterea pentru reexaminare a proiectului.  

 

Propunerea de reexaminare este aprobat cu unanaiminatea celor prezenți și a 
celor on line, în total 11 voturi pentru.  
 

Doamna consilier Barabás Orsolya închide ședința la ora 10:42.  
 
 

 
 
 

 
 

PREȘEDINTELE ȘEDINȚEI,  SECRETARUL GENERAL AL UAT, 
Barabás Orsolya    Selyem-Hideg Norbert-Vencel 
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